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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Stadsdelsnämnden beslutade att hålla sammanträdet stängt för 
allmänheten på grund av den rådande situationen med coronaviruset 
och sjukdomen covid-19. Sammanträdets tema och öppna del 
webbsändes för allmänheten. Nämnden ajournerade sig mellan kl. 
18:01-19:05 för allmänhetens frågestund och dagens tema, 
sommaraktiviteter i Skarpnäcks stadsdelsområde. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras senast 23 juni 2021. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 
27 maj 2021 justerades den 2 juni 2021. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om humleparken på 
Nytorps gärde. Parken är ett samarbete mellan 
stadsdelsförvaltningen och det lokala initiativet Nypan surrar. De 
olika delarna av parken ser olika ut eftersom de är anlagda på olika 
sätt för att få en varierande miljö. Stockar finns nu också 
utplacerade för att avgränsa parken och förhindra att gräset där 
klipps. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Lukas Romson (S) ställer en fråga om branden i skolan i Skarpnäck. 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik svarar att det brann i en paviljong 
och att ingen kom till skada. Brandförsvaret misstänker att branden 
var anlagd. Stadsdelsförvaltningen hjälper polisen och skolan på de 
sätt som behövs. 
  
Ewa Larsson (MP) ställer en fråga om den våldtäkt som skedde i 
Björkhagen nyligen. Maria Laxvik svarar att båda inblandade är 
väldigt unga, att gärningsmannen är gripen och att det är okänt om 
offret är hemmahörande i närområdet. 
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§ 7 
Revisorernas årsrapport 2020 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2021/147 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till stadsrevisionen 
som svar på stadsrevisionens årsrapport 2020 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna har överlämnat revisionskontorets årsrapport och 
inväntar ett yttrande från Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Revisorerna 
tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd och dess ledamöter ansvarsfrihet. 
Revisionskontorets årsrapport 2020 sammanfattas i följande tre 
punkter: 
1. År 2020 var ett annorlunda år. Stadens verksamheter har 
anpassats till de speciella förutsättningar som pandemin medfört 
men trots anpassningar har vissa verksamheter inte kunnat utföras 
som planerat. Utifrån dessa förutsättningar, som nämnden till del 
inte haft rådighet över, bedömer revisionskontoret att verksamheten 
ur ett brukarperspektiv inte kunnat bedrivas på ett helt 
ändamålsenligt sätt. Ur ekonomisk synpunkt har verksamheten 
bedrivits på ett ändamålsenligt sätt. 
2. Nämndens interna kontroll i form av styrning, uppföljning och 
kontroll av verksamheten bedöms ha varit i huvudsak tillräcklig. 
3. Räkenskaperna bedöms ge en rättvisande bild av verksamhetens 
resultat och ekonomisk ställning. Räkenskaperna bedöms vara 
upprättade i enlighet med lagstiftning och god redovisningssed. 
Stadsdelsförvaltningen anser i stort att revisorerna redovisar en 
rättvisande bild, men delar inte revisorernas uppfattning att 
verksamheten under året inte kunnat bedrivas på ett ändamålsenligt 
sätt. Förvaltningen menar i stället att verksamheterna har 
kompenserat pandemins påverkan genom att erbjuda alternativa 
åtgärder och insatser. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet 
i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-24. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

  

Särskilt uttalande 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/147-2 (Godkänd - R 1) Yttrande om revisorernas 
årsrapport 2020 

 SKA 2021/147-1 Årsrapport 2020 för yttrande senast 30 juni 
2021 (1/3). 

 SKA 2021/147-1.2 Årsrapport 2020 för yttrande senast 30 
juni 2021 (3/3) 
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§ 8 
Motverka bensindrivna elverk - sätt upp elstolpar för 
foodtrucks  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/126 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget godkänns. 
2. Medborgarförslaget översänds till trafikkontoret för vidare 
hantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-04-22 anmäldes ett 
medborgarförslag om att sätta upp elstolpar som foodtrucks kan 
utnyttja för att undvika de diesel-/bensindrivna elverk som används 
idag. Vinsterna skulle enligt förslagsställaren vara att vi slipper 
buller, giftiga avgaser och onödiga koldioxidutsläpp. Det inkomna 
medborgarförslaget ligger i linje med de målsättningar på 
klimatområdet som anges i stadens Miljöprogram 2020–2023. 
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
Stadsdelsnämnden har dock inte rådighet att fatta beslut i frågor 
som rör laddinfrastruktur på gatumark utan det är trafiknämnden 
som är ansvarig nämnd. Stadsdelsförvaltningen föreslår därför att 
stadsdelsnämnden översänder medborgarförslaget till trafikkontoret 
för vidare hantering. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-24. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 

  
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet är positiva till 
medborgarförslaget i ärende 8 om att installera laddstolpar för 
foodtrucks i stadsdelen. Antal foodtrucks har vuxit under 
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senare år och de har varit ett uppskattat inslag som inneburit 
ett utökat matutbud under pandemin där många arbetat 
hemma och/eller spenderat betydligt mer tid i sitt 
lokalområde. 
  
Användningen av bensin- eller dieseldrivna elverk bör i 
möjligaste mån motverkas samtidigt som lokalt 
småföretagande bör uppmuntras. Laddstolpar för de behov 
foodtrucks har av el till sin utrustning ligger i linje med detta. 
  
Vi tror även att det finns vinster med att skapa utpekade 
uppställningsplatser för foodtrucks i anknytning till där 
eventuella laddstolpar placeras ut. I innerstan är var varannan 
gata en gynnsam plats för foodtrucks. I våra 
ytterstadsområden finns det istället några få naturliga 
uppställningsplatser för foodtrucks där de har god 
exponering, goda sittmöjligheter och bra möjligheter för 
kunder att köa med avstånd utan trängsel. Därför skulle det 
kunna vara en vinning att markera utpekade 
uppställningsplatser för foodtrucks. Staden får möjlighet att 
styra vart bilarna får stå, en naturlig plats att placera 
laddstolpar samt ger extra tyngd åt de utförare som sköter sig 
och innehar stadens parkeringstillstånd för foodtrucks. 
  
Vi anser också att staden bör se över liknande behov hos 
andra lokala småföretagare, nämligen torghandeln. Även 
dessa kan ha behov av att kunna köpa el i närheten av sina 
stånd. Torghandel är uppskattat och en viktig del av en 
levande torgmiljö. 
  
Vi anser också att det finns en tredje mycket viktig aktör som 
ofta har behov av el vid offentliga möten och inte minst 
kulturevenemang, nämligen civilsamhället. Eluttag för 
torghandel kan med fördel placeras så de kan användas även 
av föreningar som vill hålla ett offentligt möte eller arrangera 
kulturevent. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/126-2 (Godkänd - R 1) Motverka bensindrivna 
elverk: sätt upp elstolpar för foodtrucks 

 487708 Motverka bensindrivna elverk - sätt upp elstolpar för 
foodtrucks 
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§ 9 
En sommarsatsning för alla  
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) 
SKA 2021/161 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-04-22 anmäldes 
skrivelsen ”En sommarsatsning för alla” från Tina Kratz m.fl. (V) 
och Monica Lövström m.fl. (S). I skrivelsen lämnas olika förslag på 
aktiviteter och åtgärder inför sommaren. Förvaltningen planerar ett 
program med många olika sommaraktiviteter för barn, unga och 
äldre. 380 platser för feriearbete för unga kommer att erbjudas och 
det finns även en planering för det trygghetsskapande arbetet under 
sommaren. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2021-05-20. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/161-2 (Godkänd - R 1) En sommarsatsning för 
alla 

 SKA 2021/161-1.1 § 27 Skrivelse V+S.pdf (2/2) 
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§ 10 
Skrivelse om kartläggning av antisemitism i skolan  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/451) 
SKA 2021/146 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse från Rashid Mohammed och Sara Stenudd (båda V) 
har inkommit gällande kartläggning av antisemitism i skolan. 
Remissen har även remitterats till stadsledningskontoret, 
arbetsmarknadsnämnden, utbildningsnämnden, Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd och Södermalms stadsdelsnämnd.  I skrivelsen 
framförs att Stockholms stad behöver ta ett helhetsgrepp där 
utbildning för lärare och skolpersonal ges fortlöpande och 
systematiskt i ett långsiktigt perspektiv. Skribenterna menar att det 
är av högsta prioritet att en undersökning genomförs hur situationen 
och förutsättningarna ser ut i Stockholm. Stadsdelsförvaltningen 
hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-04-19. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/146-2 (Godkänd - R 1) Kartläggning av 
antisemitism i skolan 

 SKA 2021/146-1 Remiss Skrivelse om kartläggning av 
antisemitism i skolan, KS 2021/451 

 SKA 2021/146-1.1 Skrivelse om kartläggning av 
antisemitism i skolan  
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§ 11 
Hårdare regler för nya nikotinprodukter (SOU 2021:22)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/605) 
SKA 2021/170 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har ombetts yttra sig över förslag om hårdare regler för 
nikotinprodukter. Idag är tobaksförsäljning reglerat på ett antal 
punkter vad gäller marknadsföring, ålderskontroll och smaksättning. 
Tillsyn utövas av kommunen samt flera andra instanser. Det finns 
idag ett stort och ökande antal nikotinprodukter som då de är 
tobaksfria idag ligger utanför dessa regleringar. Tillsyn utövas inte 
på samma sätt som gällande tobaksprodukter. Övergripande mål i 
regeringens föreslagna ANDTS-strategi för 2021-2025 avseende 
alkohol, narkotika, dopning, tobak och nikotin samt spel om pengar, 
lyfter fram att bruket av nikotinprodukter ska minska. Långsiktiga 
mål fokuserar på att barn och unga ska skyddas mot dess skadliga 
effekter. 
  
Förvaltningen ser positivt på reglering avseende nikotinprodukter 
överlag och specifikt utifrån att det möjliggör tillsyn inom området. 
Tillsynen är en viktig del av det preventiva arbetet vad gäller att 
minska tillgängligheten för barn och unga och på så sätt förebygga 
att de på sikt tar skada. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat 
ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-11. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/170-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande om 
remiss: Hårdare regler för nya nikotinprodukter 

 SKA 2021/170-1 Remiss Hårdare regler för nya 
nikotinprodukter (SOU 2021:22), KS 2021/605 
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 SKA 2021/170-1.1 Hårdare regler för nya nikotinprodukter 
(SOU 2021:22) 

 SKA 2021/170-1.2 Hårdare regler för nya nikotinprodukter 
(SOU 2021:22) 
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§ 12 
Motion (S) om att följa Coronakommissionens slutsatser 
om äldreomsorgen  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/122) 
SKA 2021/67 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat remiss till förvaltningen att 
besvara som gäller Motion om följ Coronakommissionens slutsatser 
om äldreomsorgen, skriven av Karin Wanngård (S), Emilia 
Bjuggren (S) och Jan Valeskog (S). Skribenterna argumenterar 
kring kommissionens slutsatser om att äldreomsorgen är en 
fragmenterad organisation, om brister i medicinsk kompetens i 
omvårdnaden, om behov av högre bemanning och ökad kompetens 
inom yrkeskåren samt kring tillgång till skyddsutrustning. 
Skribenterna anser att Stockholms stad ska ta till sig av 
coronakommissionens slutsatser och rekommendationer och att 
kommunfullmäktige ska besluta enligt 14 listade att-satser. 
  
Förvaltningen anser att det är viktigt att invänta slutrapporter från 
stadens utvärdering av krishanteringen under pandemin innan beslut 
om åtgärder fattas. Hanteringen av pandemin har även utvärderats 
lokalt inom förvaltningen, resultaten har analyserats och legat till 
grund för genomförda organisationsförändringar inom 
äldreomsorgens utförarverksamheter. Det krävs samordnade 
förändringar på både lokal, regional och nationell nivå för att 
komma tillrätta med bristerna inom äldreomsorgen. Förvaltningen 
inväntar därför även Region Stockholms utvärdering gällande 
hanteringen av pandemin för att kunna se vilka förändringar det går 
att samverka kring. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
tjänsteutlåtandet till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-05-05. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

  

Särskilt uttalande 1 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet föreslår att Stockholm 
Stad ska ta till sig av Coronakommissionens slutsatser och 
rekommendationer och att berörda nämnder och styrelser ska 
få tydliga uppdrag att snabbt komma tillbaka till fullmäktige 
med förslag på konkreta beslut i linje med kommissionens 
förslag. 
  
Cornakommissionen redovisar i sin rapport en kraftig 
överrepresentation av döda på särskilda boenden i Stockholm 
jämfört med övriga regioner. Kommissionen konstaterar 
dessutom att det som, utöver den allmänna smittspridningen i 
samhället, har haft störst inverkan på antalet sjuka och 
avlidna i svensk äldreomsorg är sedan länge välkända 
strukturella brister. 
  
Förvaltningen lyfter i sitt svar upp den egna utvärderingen av 
hanteringen av pandemin och att utförarverksamheten i 
äldreomsorgen delats i mindre verksamheter. Ett klokt beslut 
att snabbt granska verksamheten och fatta beslut om att stärka 
ledarskapet inom äldreomsorgen. 
  
Men vi vill betona till bilden av den fragmenterade 
organisationen hör också att äldreomsorgen i Stockholm, sett 
till såväl ett nationellt som internationellt perspektiv, är mer 
privatiserat än på många andra platser. Det bidrar till många 
huvudmän som alla har varierande grad av kompetens, 
beredskap och förmåga att möta pandemier. Därtill bidrar det 
till en minskad förmåga att snabbt samordna och ställa krav 
på relevanta åtgärder. Ett exempel på detta är när staden för 
att kunna säkerställa kohortvård inom hemtjänsten under 
pandemin tillfälligt fick ta över delar av flera utförares 
verksamheter givet att dessa inte klarade att garantera sådan 
verksamhet. 
  
Den kommunala verksamheten har varit en förutsättning för 
införandet av förstärkningsteam inom hemtjänsten. Den 
kommunala äldreomsorgen på Hemmet för gamla har också 
visat sig klara trycket. Offentligt driven välfärd är alltså en 
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grundförutsättning för en fungerande välfärd, vilket vi menar 
bör framgå i remissvaret. 

  

Särskilt uttalande 2 
Julian Kroon (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Coronapandemin har blottlagt de brister som varje dag 
präglar välfärden i Stockholms stad i allmänhet, och 
äldreomsorgen i synnerhet. Otaliga personliga vittnesmål 
samt mediala reportage understryker Coronakomissionens 
grundläggande slutsats att det finns många brister som behövs 
åtgärdas sett till äldreomsorgens funtionssätt. 
  
Sverigedemokraterna välkomnar att Socialdemokraterna nu 
insett många av de brister som de själva var med om att 
konstruera under den tid de styrt i Stockholms stad. I likhet 
med förvaltningen instämmer vi i att löpande utvärderingar av 
verksamheterna bör ligga till grund för utvecklingen av dem. 
Coronakomissionens slutsatser bör även de vägas in vid en 
diskussion om äldreomsorgens långsiktiga utveckling i 
Stockholms stad. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/67-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om följ 
Coronakommissionens slutsatser om äldreomsorgen 

 SKA 2021/67-1 Remiss Motion om följ 
Coronakommissionens slutsatser om äldreomsorgen, KS 
2021/122 

 SKA 2021/67-1.1 Motion om följ Coronakommissionens 
slutsatser om äldreomsorgen 
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§ 13 
Motion (Fi) om att staden bör garantera att det finns 
arbetskläder till all förskolepersonal  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/165) 
SKA 2021/152 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd som gäller en motion om att staden bör garantera 
att det finns arbetskläder till all förskolepersonal. Motionen är 
skriven av Lisa Palm (Fi). 
  
Motionen har även remitterats till stadsledningskontoret, 
utbildningsnämnden, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, Södermalms 
stadsdelsnämnd, Kommunal Stockholm, Lärarförbundet Stockholm 
och Lärarnas riksförbund Stockholm. 
  
I motionen framförs att för att bygga en stark välfärd behöver 
staden satsa på den personal som arbetar inom verksamheterna. 
Därför behövs ett stöd för förskolor som garanterar att personalen 
har tillgång till det som är nödvändigt för att arbeta med barnen, 
detta som en del i att förbättra arbetsmiljön för förskolepersonal. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-04-22. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 1 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
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Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser principiellt att 
personal inom förskoleverksamheten inte ska behöva arbeta i 
sina egna privata kläder, eftersom kläderna slits hårt. Även 
sådant som behovet att undvika allergier och smittspridning 
talar för behovet av att arbetsgivaren tillhandahåller 
arbetskläder. Det finns också en genusaspekt att ta hänsyn till 
där många manligt dominerade branscher, som till exempel 
industrin eller byggsektorn, ofta får arbetskläder 
tillhandahållna av arbetsgivaren medan det ofta har saknats 
för anställda inom delar av den kvinnligt dominerade vård- 
och omsorgssektorn. Det är inte rimligt och vi är därför glada 
att vår stadsdelsförvaltning redan gör mycket på området. 
  
Samma sak gäller för skor. Ett yrke som kräver daglig 
utomhusverksamhet i alla väder, i ofta smutsig miljö och på 
ojämnt underlag, kräver skor som är vädertåliga, slitstarka 
och har bra sulor. Vintertid ska de också vara varma nog för 
flera timmars utomhusvistelse. Varför ska just 
omsorgspersonal behöva slita hårt på sina privata skor i 
jobbet? 
  
Vi instämmer därmed i stort med FIs motion, men menar att 
det krävs tillräckliga resurser innan stadsdelen kan genomföra 
förändringen. 

  

Särskilt uttalande 2 
Julian Kroon (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

  
En motion från Feministiskt Initiativ med syftet att garantera 
att det finns arbetskläder till all förskolepersonal har 
inkommit till stadsdelsnämnden. Enligt motionen innebär 
omhändertagande av barn att man utsätts för smuts och kladd, 
varpå det är påkallat att arbetsgivaren tillhandahåller 
arbetskläder. 
  
Sverigedemokraterna instämmer i motionens syfte, att 
erbjuda en god arbetsmiljö för de som arbetar inom den 
kommunala välfärden. Att arbetstagare påverkas även utanför 
arbetstid, vilket sker genom att inte ha tillgång till 
arbetskläder, är något som bör motverkas i den mån det är 
möjligt. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/152-2 (Godkänd - R 1) Motion om att staden bör 
garantera att det finns arbetskläder till alla personal 

 SKA 2021/152-1 Remiss Motion om om att staden bör 
garantera att det finns arbetskläder till all förskolepersonal, 
KS 2021/ 
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 SKA 2021/152-1.1 Motion om om att staden bör garantera 
att det finns arbetskläder till all förskolepersonal 
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§ 14 
Motion (SD) om program för fler koloniområden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/332) 
SKA 2021/157 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning som gäller Motion om program för fler 
koloniområden. Motionen är skriven av Peter Wallmark (SD). 
Motionären anser att stadsbyggnadskontoret ska ges i uppdrag att 
initiera anläggande av nya koloniområden i samband med 
nyproduktion av bostäder och på lämpliga platser inom befintliga 
bostadsområden. Förvaltningen instämmer i att koloniområden och 
odlingslotter är ett positivt inslag i stadsmiljön men ställer sig 
tveksam till det uppdrag som beskrivs i motionen. Det är i nuläget 
trafikkontoret som har ett samordningsansvar för stadens 
koloniträdgårdar. Exploateringskontoret är stadens markägare. Det 
vore önskvärt med ett tydligt budgetuppdrag till någon nämnd att 
utreda frågan om behovet av nya koloniområden och hur eventuella 
nya områden ska finansieras. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat 
ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-11. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Julian Kroon (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Julian Kroon (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande: 

  
1. Att motionen tillstyrks 
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2. Att därutöver anföra följande: 
  
En motion från Sverigedemokraterna har inkommit till 
stadsdelsnämnden syftande till att inrätta ett program för fler 
koloniområden vid nyproduktion av bostäder samt i befintliga 
bostadsområden. Genom att från ett stadsövergripande håll ta 
kontakt med bostadsrättsföreningar, hyresgästföreningar samt 
andra intressenter kan Stockholms stad arbeta proaktivt i 
frågan. 
  
Vi anser att ett program för fler koloniområden i Stockholms 
stad är eftersträvansvärt på grund av de sociala värden de 
skapar. Ökad social sammanhållning, gemenskap och 
umgänge baserat på ömsesidiga åtaganden är positivt samt 
något som bör främjas. Sverigedemokraterna vill se ett 
Stockholm som ger förutsättningar för denna typ av 
utveckling. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/157-3 (Godkänd - R 1) Motion om program för 
fler koloniområden 

 SKA 2021/157-1 Remiss Motion om program för fler 
koloniområden, KS 2021/332 

 SKA 2021/157-2 Komplettering Motion om program för fler 
koloniområden, KS 2021/332 

 SKA 2021/157-2.1 Motion om program för fler 
koloniområden 
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§ 15 
Månadsrapport maj 2021  
SKA 2021/16 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-maj 2021 läggs till 
handlingarna. 
2. Anmälan av deltagande enheter i stadens kvalitetsutmärkelse 
godkänns. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/16-5 (Godkänd - R 1) Månadsrapport maj 21 
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§ 16 
Ej verkställda beslut kvartal 1 2021  
SKA 2021/164 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS för första kvartalet 2021 och lägger den 
till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, de beslut om bistånd 
eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 94 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under första kvartalet 2021. Av dessa har 
tolv verkställts under perioden, tio har avslutats utan verkställan och 
72 är inte verkställda. 
  
Vuxenenheten rapporterar 63 beslut varav de flesta av har koppling 
till den pågående pandemin. 50 rapporter från vuxenenheten gäller 
insatsen daglig verksamhet och alla utom en handlar om att insatsen 
har avbrutits eller endast delvis verkställts till följd av pandemin. 
Fyra rapporter från vuxenenheten gäller övriga insatser inom LSS 
och nio rapporter gäller insatser inom SoL. 
  
Familjeenheten rapporterar två ej verkställda beslut under första 
kvartalet. Relationsvåldsteamet inom mottagningsenheten 
rapporterar inga ej verkställda beslut enligt SoL under första 
kvartalet 2021. Däremot rapporteras tre beslut som har verkställts 
och ett som har avslutats utan verkställan vilket skulle ha 
rapporterats under fjärde kvartalet 2020. 
  
Beställarenheten äldre rapporterar 29 ej verkställda beslut, varav det 
stora flertalet har koppling till pandemin. 18 av dessa rapporter 
gäller hemtjänstinsatser, varav de flesta har pausats eller endast 
genomförts delvis under en period, till följd av pandemin. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/164-1 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut 
2021, kvartal 1 
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§ 17 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2021/13 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 
som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna m.m. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/13-9.1 2021-06-17.docx (2/2) 
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§ 18 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 2021-
06-10 till handlingarna. 
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§ 19 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag med 
följande diarienummer till förvaltningen för handläggning: 
  
SKA 2021/196 
SKA 2021/203 
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§ 20 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 
följande diarienummer till handlingarna: 
  
SKA 2021/190 
SKA 2021/211 
SKA 2021/100 
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§ 21 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll från 
2021-06-10 till handlingarna. 
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§ 22 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/163 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/189 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
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